
 

 

Susitikimas su Vilniaus universiteto Senato Pirmininke  

 

Tęsdama Klubo tradiciją, valdyba  pakvietė profesorius emeritus į susitikimą su Senato 
pirmininke profesore Dainora Pociūte-Abukevičiene pokalbiui prie kavos puodelio. 
Susitikimas įvyko  balandžio 1 d. Senato salėje. Į susitikimą atvyko 13 emeritų – 
valdybos nariai (V. Pšibilskis, Z. Kučinskienė, A. Orliukas, V. Laurinavičius, K. 
Jarašiūnas)  ir aktyvesni profesoriai (V. Sirvydis, A. Jurgaitis, G. Juška, A. Bagdonas, 
P. Vaitkevičius, E. Butkus, J. Kulys, L Kimtys).  

Klubo prezidentas, pradėdamas susitikimą, pristatė Senato pirmininkei Klubo 
susikūrimo istoriją ir trumpai apžvelgė buvusius emeritų susitikimus su Universiteto 
vadovais (Rektoriais, Tarybos pirmininku bei pirmininke), pakomentavo įvairias 
pastarųjų metų Klubo kultūrines bei socialines veiklas, taip pat ir šių metų planus. 
Senato pirmininkė padėkojo už šią apžvalgą, pasidžiaugė emeritų aktyvumu, jų 
įvairiapusėmis veiklomis. Ji pristatė Senato struktūrą, jo komitetų veiklas ir aptarė 
paskelbtojo naujo VU Senato rinkimų detales (padidėjusį narių ir padalinių skaičių). 

Po to emeritai domėjosi aktualiais klausimais, svarstytais Senate, komunikacija su 
Taryba bei rektoratu, taip pat ir kritikos sulaukusių lyčiai jautrių kalbos gairių 
perspektyva: ar numatomas Gairių aptarimas su VU bendruomene, kaip buvo 
numatyta 2021 m. lapkričio 23 d. Senato posėdyje. Pirmininkė sakė nesanti informuota 
apie administracijos ketinimus. Šiuo aspektu prof. K. Jarašiūnas paminėjo, kad 
Komunikacijos fakultete (kuris inicijavo šias Gaires) kovo 17 d. įvyko nuotolinis 
seminaras-diskusija šia tema.  

(https://liedm.zoom.us/rec/share/CT8sPPzRkpVH5daRuiV84SYeDTHX2nuS6xUDqsj
wIHI-C7V3LVoZO9q3EhaafEJ.6CYO4TFFNAQD_uiq).  

Šiame seminare Valstybinės kalbos inspekcijos viršininkas dr. Audrius Valotka 
savo pranešime ,,Įtrauki kalba ideologijų sankryžose‘‘ pasiūlė VU viešai atsisakyti 
paskelbtųjų Gairių. 

Emeritai domėjosi, ar kuriamos 2021–2025 m. Strateginiame plane numatytos 
ekspertų grupės, kurios, kaip skelbta, sieks ,,didesnės Universiteto įtakos visuomenei 
ir valstybei‘‘. Mat apie galimą emeritų pritraukimą ekspertinei veiklai jau buvo kalbėta 
ankstesniame susitikime su Rektoriumi. Taip pat domėtasi dėl VU bendruomenės 
įtraukimo į kuriamą Valstybės pažangos strategiją ,,Lietuva 2050‘‘, bet šie klausimai 
Senate iki šiol nebuvo svarstomi.  

Klubo prezidentas padėkojo ilgametei Senato pirmininkei už nuoširdų bendravimą ir 
atminimui įteikė autorinę knygą ,,Kazys Pakštas ir atsarginė Lietuva“ (VU leidykla, 
2021). Po to emeritai pasveikino su 80-mečio jubiliejumi profesorių Gytį Jušką, tęsė 
bendravimą prie kavos ir vaišinosi kolegos Albino Bagdono vaišėmis – medumi iš jo 
bityno ir lietuvišku sūriu. Po susitikimo emeritai dalyvavo Vilniaus universiteto Atmin-
ties diplomų teikimo ceremonijoje Teatro salėje. 
 
Čia pateikiamos kelios susitikimo akimirkos ir bendra nuotrauka. 
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Tekstą parengė prof. K. Jarašiūnas. Nuotraukos  K. Jarašiūno ir prof.  A. F. Orliuko. 


